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فرزاد حسنی: 
حضور چهره ها در تلویزیون لازم 

است؛ اما کافی نیست
مجری برنامه نوروزی »آی نسیم سحری عید 
شد« شبکه نسیم گفت: حضور چهره های هنری 
در برنامه های تلویزیون بسیار مؤثر و شرط لازم 
است، اما کفایت نمی کند، چگونگی برخورد با 
این مهمان ها و چگونگی قراردادن آن ها در برنامه 

نیر مهم است.
فرزاد حسنی در گفت وگو با ایرنا تاکید کرد: 
معمولاً در سازمان برای تولید ویژه برنامه های 
همچنین  و  رمضان  ماه  برنامه های  نوروزی، 
برنامه های دهه فجر فرصت ها بسیار کم است 
و در واقع، یک حالت ناگهانی دارد که البته من 
تجربه چنین حالت هایی را داشته ام. با توجه به 
دعوتی که از من برای اجرای ویژه برنامه سال 
تحویل شبکه نسیم به عمل آمد، سعی کردیم 
و  کنیم  رعایت  را  برنامه سازی  درست  اصول 
در  را  مخاطبان  از  وسیعی  خواسته های طیف 
آیتم ها، مصاحبه ها، گفت وگوها و... لحاظ کنیم.

وی افزود: اگر برنامه سال تحویل شبکه نسیم 
توفیقی داشته و به چشم آمده و مورد توجه و 
نقد مثبت منتقدان و برخی رسانه ها هم قرار 
گرفته، حاصل آن است که هدف گذاری کردیم 
کاری که انجام می دهیم بدون اشتباه باشد یا 

اشتباه را به حداقل برسانیم.
کرد:  تصریح  تلویزیون  و  رادیو  مجری  این 
گمان من این است که در روند برنامه سازی در 
رسانه ای تحت عنوان رسانه ملی که یک رسانه 
حرفه ای است، اشتباهات باید به حداقل برسد، 
زیرا بعد از نبود اشتباهات است که خلاقیت و 

نوآوری خودش را نشان می دهد.
چهره های  حضور  تأثیر  با  رابطه  در  حسنی 
هنری معروف و پیش کسوت در ویژه برنامه های 
تحویل سال نو رسانه ملی برای جذب مخاطبان 
بیشتر گفت: شخصا موافق حضور چهره های 
هنری معروف در چنین برنامه هایی هستم، اما 
توفیق رسانه ملی را فقط در دعوت از چهره ها 
بهانه  این  به  برنامه ای  اگر  چراکه  نمی دانم، 
موفق  داشته باشد،  ویترینی  کارکرد  بخواهد 

نخواهدبود.
وی افزود: چگونگی برخورد با این مهمان ها و 
چگونگی قراردادن آن ها در برنامه و آن ترکیبی 
که به عنوان برنامه نوروزی ارائه خواهد شد مهم 
است و ما به دنبال این بودیم که ترکیب برنامه 
روی هم فرآیندی را ایجاد کند که این فرآیند به 
دل مخاطب بنشیند. مطمئناً حضور چهره های 
هنری در برنامه بسیار مؤثر و شرط لازم است، 

اما کفایت نمی کند.
خصوص  در  همچنین  نسیم  شبکه  مجری 
فعالیت تلویزیونی آینده اش با این شبکه گفت: 
داده ام.  انجام  نسیم  شبکه  با  گفت وگوهایی 
تلویزیونی هست که به زودی وارد  چند طرح 
صحبت های نهایی خواهیم شد و در یک یا دو 
طرح که نهایی خواهدشد، به عنوان مجری انجام 
وظیفه خواهم کرد که به زودی اطلاع رسانی می 

شود.
وی درخصوص دوره جدید تحول در سازمان، 
با بیان اینکه من به عنوان یک هنرمند و مجری 
به دنبال عناوین نیستم، بلکه به دنبال خروجی 
هستم افزود: خروجی برای من حرکت کردن در 
یک چشم انداز توفیق مملکت، حرکت کردن به 
سمت جذب مخاطب و افزایش همدلی به عنوان 
یک رسانه معتبر چه از لحاظ تفریحی و چه از 
لحاظ جامعیت خبر است که مورد توجه مردم 
مجموعه ای  در  وقتی  این ها  همه  هست.  نیز 
جذاب  من  برای  برسد،  نتیجه  به  و  باشد  کارا 
مجموعه  این  در  دوستانم  تلاش  خواهدبود. 
فعلی که مدیریت سازمان را برعهده دارند، تلاش 
بسیار پویایی است و می شود از اهدافشان خواند 

که دنبال ایجاد اتفاقی نو هستند.
این مجری رسانه ملی در خصوص بازگشت 
فضای  گفت:  تلویزیون  به  چهره ها  از  برخی 
باشد و همه  باید فضایی همدلانه  صداوسیما 
هنرمندان باید زیر این چتر باشند. خودم می بینم 
که حتی شخص آقای جبلی هم به موضوع توجه 
و اهتمام دارند. این خیلی خوب است که رئیس 
و  می دهند  گوش  هنرمندان  به حرف   سازمان 
توجه می کنند که نشان از عزم صداوسیما برای 

برقراری ارتباط سازنده با هنرمندان دارد.

دفاع جوکر و دیگران از سخنرانی 
حمایتی از فلسطین

بیش از ۱۵۰ سینماگر یهودی هالیوود از جمله 
»واکین فینیکس« بازیگر برنده اسکار فیلم »جوکر« 
حمایت خود را از صحبت های »جاناتان گلیزر« در 
مراسم اسکار در تقبیح رژیم صهیونیستی اعلام 

کردند.
نامه  این  امضاکنندگان  ایسنا،  گزارش  به 
سرگشاده  نوشتند که »از اینکه می بینند برخی از 
همکاران ما در صنعت سینما، اظهارات جاناتان 
گلیزر را نادرست توصیف می کنند و آن را محکوم 
»جاناتان  می کنند«.  نگرانی  احساس  می کنند، 
گلیزر« فیلمساز انگلیسی که امسال با فیلم »منطقه 
مورد علاقه« موفق به کسب اسکار بهترین فیلم 
بین المللی شد، در سخنرانی خود پس از کسب 
جایزه اسکار ۲۰۲۴ در حمایت از مردم فلسطین 
صحبت کرده بود و جان باختن انسان های بی گناه 
در غزه را محکوم و عنوان کرده بود: »اکنون ما به 
عنوان مردمانی که یهودی بودن مان و هولوکاست 
ما توسط قدرت اشغالگری که باعث بروز درگیری 
به  است،  شده  گناه  بی  مردم  از  بسیاری  برای 
گروگان گرفته شده و ما این موضوع را رد می کنیم«

به  آنها  »حملات  است:  آمده  نامه  این  در 
نظامی  کارزار  از  خطرناکی  پرتی  حواس  گلیزر، 
فزاینده اسرائیل است که تاکنون بیش از ۳۲۰۰۰ 
فلسطینی را در غزه کشته و صدها هزار نفر را در 
آستانه قحطی قرار داده است. ما برای همه کسانی 
که در طی چندین دهه در سرزمین های اشغالی 
جان خود را از دسنت داده اند، غمگین هستیم«. 
در  گلیزر«  »جاناتان  سخنرانی  سر  بر  جنجال 
است.  داشته  ادامه  هفته ها  اسکار ۲۰۲۴  مراسم 
پس از اعطای جوایز اسکار، صدها تن از چهره های 
یهودی هالیوود نامه ای سرگشاده امضا کردند که 
گلیزر را متهم به معادل سازی رژیم نازی و رژیم 
صهیونیستی کردند اما از سویی دیگر فیلمسازان 

و سازمان ها صحبت های گلیزر را تحسین کردند.
»پیوتر سیوینسکی« مدیر یادبود آشویتس در 
سخنرانی  در  گلیزر  بود:»جاناتان  گفته  بیانیه ای 
خود برای دریافت جایزه اسکار، یک هشدار اخلاقی 
او  کرد.هدف  غیرانسان سازی صادر  علیه  جهانی 
تنزل به سطح گفتمان سیاسی نبود. منتقدانی که 
انتظار یک موضع سیاسی روشن یا فیلمی صرفاً 
درباره نسل کشی را داشتند، عمق پیام او را درک 
نکردند.« »کن لوچ« کارگردان کهنه کار بریتانیایی 
نیز اخیرا در حمایت از گلیزر سخنان او را »بسیار 
شجاعانه« خوانده و گفت: »مطمئن هستم که او 
کرده  درک  را  صحبت هایش  احتمالی  پیامدهای 
می افزاید،  او  شجاعت  بر  موضع  این  که  است، 
قائل  او و کارش احترام زیادی  برای  بنابراین من 
از  جدید  حمایتی  نامه  نویسندگان  هستم«. 
فلسطینی  غیرنظامیان  کشتار  گلیزر«  »جاناتان 
را محکوم کرده اند و همچنین خواستار آتش بس 
فوری  ارسال  و  ها  گروگان  امن  بازگشت  دائمی، 

کمک ها به غزه شدند.
از جمله دیگر امضاکنندگان این نامه سرگشاده 
»ابی  رایلی«،  »بوتس  کوئن«،  »جوئل  می توان 
بیکر«،  »آنی  فیشر«،  »فرانسیس  جاکوبسون«، 
»راین  زلدین«،  »الکساندر  کلاین«،  »نائومی 
کراس«،  »دیوید  فاینمن«،  »کلویی  فینیکس«، 
»تاوی گوینسون«، »کیت برلانت« و ... اشاره کرد.

تکمیل بازیگران »بیژن و منیژه« 
با معرفی بازیگران جدید، گروه نمایش »بیژن و 
منیژه« به کارگردانی شکرخداگودرزی تکمیل شد.  

منیژه«  و  »بیژن  نمایش  ایرنا،  گزارش  به 
جدیدترین اثر شکرخدا گودرزی در مقام کارگردان 
و با تهیه کنندگی مهدی بخشیانی و فاطمه کریمی 

است.
اشکان  کدخدازاده،  زهره  عابدی،  رضا  علی 
شکرخدا  و  حسینی  خادم  سیاوش  شریعتی، 
گودرزی ترکیب بازیگران نمایش »بیژن و منیژه« 
را تشکیل می دهند. آیسان نوریان و اسد پورحمزه 
هم در کنار دیگر جوانان هنرجوی تئاتر، فهرست 

بازیگران این نمایش را کامل می کنند.
سایر بازیگران این اثر نمایشی عبارتند از: یوسف 
رزا  فطرت،  مهدیه خوش  اکبری،  نکویی، صادق 
ملیحه  توسلی،  ماتیسا  محمدنژاد،  سویل  کاوه، 
زمان پور، مهنا میرقادری، خورشید خلج، مستانه 

علایی، غزل حسینی کاردر و صبا حسینی کاردر.
و  تئاتر  بازیگران  حضور  با  منیژه«  و  »بیژن 
هنرمندان موسیقی و به صورت موزیکال با همراهی 
خوانندگان پس از ۹ ماه تمرین آماده اجرا می شود. 
این نمایش داستان بیژن؛ سردار جوان ایرانی است 
که به مقابله و جنگ با گرازان می رود و در این 
مسیر دلباخته منیژه می شود که دختری تورانی 
است. پیش از این قربان نجفی، شهرام نجاتی، 
و  یافتیان  سحر  بهرامی،  محسن  عمرانی،  رضا 
پارمیس هوبخش به عنوان گروه نخست بازیگران 

معرفی شده بودند.

به گزارش ایسنا، قطعه هنرمندان بهشت زهرا صبح 
شنبه، ۱۸ فروردین ماه در حالی میزبان پیکر مرحوم رضا 
داودنژاد شد که جمع قابل توجهی از مردم برای حضور 
در مراسم خاکسپاری و نیز دیدن چهره های هنری به 

آنجا رفته بودند.
خاکسپاری این بازیگر سینما پس از تشییع در حیاط 
ساختمان شماره دو خانه سینما، در روزی برگزار شد که 
با بیست وچهارمین سالگرد درگذشت محمدعلی فردین، 
ستاره قدیمی سینما همزمان بود. همچنین سال گذشته 
کیومرث  خاکسپاری  و  تشییع  مراسم  روز  همین  در 
پوراحمد در همین قطعه هنرمندان برگزار شد که چند 

بار در طول مراسم از او یاد شد.
به جز مردم علاقه مند که هم در مراسم تشییع و 
هم در خاکسپاری به دنبال گرفتن عکس یادگاری با 
بازیگران بودند، حضور تعدادی از هنروران سینما در 
شمایل کلاه مخملی ها به چشم می آمد که به سالروز 

درگذشت فردین هم اشاره می کردند.
آیین خاکسپاری در قطعه هنرمندان ۶ روز پس از 
درگذشت رضا داودنژاد و در سکوت صبورانه و سنگین 
خانواده داودنژاد برپا شد و این هنرمند در خانه ابدی 
خود در کنار احترام سادات حبیبیان )معروف به مامان 

اتی( آرام گرفت.
حبیب  آراء،  علیرضا  بازغی،  پژمان  دهکردی،  علی 
ایل بیگی )معاون نظارت و ارزشیابی سازمان سینمایی( 

از جمله حاضران در بهشت زهرا بودند.
مراسم یادبود رضا داودنژاد دوشنبه ظهر از ساعت 
۱۳ تا ۱۴:۳۰ در مسجد جامع شهرک غرب برگزار خواهد 

شد.
رضا  دوستداران  و  سینما  اهالی  از  زیادی  جمع 
داودنژاد برای وداع با این هنرمند و همدردی با خانواده 

این هنرمند به خانه سینما آمدند.
به گزارش ایسنا، یک سال قبل در چنین روزی - ۱۸ 
فروردین ماه - اهالی سینما گردهم آمدند تا با کیومرث 
پوراحمد، کارگردان سرشناس سینما که با مرگی دور 
از انتظار همکارانش را در شوک فرو برد وداع کنند و 
حالا امسال در همان روز به خانه سینما آمدند تا رضا 
داودنژاد را که ۶ روز قبل از دنیا رفته به خانه ابدی بدرقه 

کنند.
مراسم تشییع این بازیگر سینما و تلویزیون که شامگاه 
۱۳ فروردین ماه براثر عفونت خونی از دنیا رفت، حدود 

ساعت ۹ صبح شنبه، ۱۸ فروردین آغاز شد.
کامران ملکی که اجرای این مراسم را برعهده داشت، 
در ابتدا با اشاره به خوش رویی همیشگی رضا داودنژاد 
گفت: رضا از تبار خانواده بود و امروز خانواده درمورد 

رضا صحبت می کنند.
او سپس از بدیعی، پدر همسر این بازیگر دعوت کرد 

تا آغازگر سخنرانی های مراسم باشد.
و  داغدار  منِ  برای  گفت:  شعری  خواندن  با  وی 
داغ دیده در عین سختی کلامی، مایه مباهات است 
که دوباره در جمع شما سخن بگویم. این بار سوگ 
نامه ام در رثای فرزندی بی نظیر و انسانی والا و دامادی 
بی نهایت پرمهر و یکرنگ همچون فرزند است. درباره 
جان جانان سخن گفتن هم راحت است و هم دشوار. 
راحت چون جامعه او را به خاطر آثار و چهره خندانش 
او ده ها  می شناختند و سخت است چون در ضمیر 

خصلت بارز انسانی و الهی وجود داشت. برای پدر و 
تمام خانواده های پدری و مادری یاری ارزشمند بود. 
اسطوره زندگی اش پدر بود و برای یار دلبندش تا لحظه 

آخر همراه.
در ادامه  مونا داودنژاد با اشاره به اینکه هرگز باور 
نمی کرد اینجا بایستد، گفت: با رضا مصائب ما شیرین 
بود حتی قبل از مصائب شیرین. مامان اتی به ما یاد 
داده بود که عاشق به باشیم و می دانم که مامان اتی 
و مادرش، عسل و خیلی از دوستانش الان منتظرش 

هستند.
بازغی  پژمان  تشییع،  مراسم  از  دیگری  بخشی  در 
رییس انجمن بازیگران خانه سینما با حضور در پشت 

تریبون به حاضران و خانواده داودنژاد تسلیت گفت.
نیما حسنی نسب - منتقد سینما - سخنران بعدی این 
مراسم بود که با قرائت متنی گفت: رضا یک کپی برابر 
اصل از خود ما بود و در فیلم ها هنوز هم هست. امروز 
هم سوگوار رضای نازنین هستیم و هم سوگوار زندکی از 

دست رفته خودمان.
اندوه از دست رفتن رضا نشان می دهد که علیرضا 
داوودنژاد خانواده اش را به خانواده ها الصاق کرده ولی 
کاش همه چیز اینجا کات می شد تا مامان اتی بیاید 

بگوید عشق .
او خطاب به داودنژاد گفت: می دانیم زور مرگ از رو 
آدمی بیشتر است ولی چشم خانواده داودنژاد و چشم 

همه ما و همه سینما به شماست.
علی داودنژاد با سختی و در حالی که اشک می ریخت 
پیامی را خطاب به رضا داودنژاد خواند و گفت: این 

همه عجله برای چی بود. مگر ما این همه برنامه با هم 
نداشتیم. کپل قشنگم دلم لک زده برای آن خنده هایت 
برای تو که برای همه ما پدر بودی و حتی بابا هم به تو 

می گفت بابا.
در ادامه محسن امیریوسفی از طرف کانون کارگردانان 
خانه سینما خطاب به علیرضا داودنژاد تسلیت گفت 
و متنی را به این شرح خواند: »این چه طالعی برای 
سینمای ایران است که بهار ما با مرگ شروع می شود؟ 
سال گذشته همین روزها کیومرث پور احمد عزیز را به 
خاک سپردیم و امروز به بدرقه رضای داوودنژاد نازنین و 

همیشه خندان آمدیم. 
علیرضا داوود نژاد عزیز، به شما تسلیت می گوییم و 
می دانیم با هیچ کلامی نمی توان تسکینت داد و عمق 

تاثر قلبی تو را فهمید. 
رضای نازنین و مهربان از کودکی در فیلم های پدرش 
نقش آفرینی می کرد و همیشه همراه و دلسوز او بود. 
فیلم های علیرضا داوودنژاد عزیز در کنار رضای نازنین 
در  ماندگار  و  منحصربه فرد  مسیری  خانواده اش،  و 
سینمای ایران گشود که جز عشق به بالندگی هنر و 
فرهنگ نبود و این عشق را به ما و نسل تازه از راه رسیده 

سینما یاد داد.
علیرضا داوود نژاد عزیز، پیر دیِر سینما، می دانیم که 
از دست دادن رضای دوست داشتنی و دلبندت چقدر 
سخت است ولی ما دوستان و همکارانت و سینمای 
ایران همچنان به بودن و فیلم ساختن و کنش های 
اجتماعی و صنفی شما نیاز داریم و این همان چیزی 
و  میخواست  هم  تو  نازنین  و  عزیز  رضای  که  است 

میخواهد. 
و  پدرش  فیلم های  قلب  در  ابد  تا  داوودنژاد  رضا 

سینمای ایران زنده خواهد بود.«
پسرعمه رضا  زاده  دیگر سجاد سپهری  بخشی  در 
داودنژاد گفت: رضا دردانه خانواده بود و وقتی اسم او 
می آید کلی خاطره به یاد همه می آید. رضا خیلی قبل تر 
از بیماری قوی بود و تنها درسی که از او می توانم بگیرم 

همین قوی بودن است.
او از خانه سینما و معاونت سینمایی برای همراهی ها 

در برگزاری مراسم قدردانی کرد.
علی دهکردی مدیرعامل خانه سینما نیز در آخر بیان 
کرد: خانواده سینمای ایران امروز در برابر خانواده ای 
که برای سینما بوده عزادار و تسلیت گو است و از طرف 
تمام صنوف تسلیت میگویم. امیدوار باشیم که در سال 
جدید روزهای بهتر و سینمای پرشورتری داشته  باشیم. 
همچنین آرزو میکنم که به یاد رضا داودنژاد فیلمهای 

بعدی آقای داودنژاد را ببینیم.
در پایان این مراسم نماز بر پیکر رضا داودنژاد قرائت 
شد تا بعد برای خاکسپاری در قطعه هنرمندان راهی 

بهشت زهرا شود.
ابوالحسن  فرهنگ،  داریوش  فرمان آرا،  بهمن 
منوچهر  اسعدیان،  همایون  پناهنده،  آیدا  داودی، 
منیژه   تیموری،  یوسف  مازیار میری،  شاهسواری، 
عزیزخانی،حسن  فائزه  کارت،  محمد  حکمت، 
علیرضا  حسنی،  فرزاد  باقری،  لقا  مه  معجونی، 
تابش، حجت الله ایوبی ، محمد مهدی عسگرپور از 

جمله حاضران در این مراسم بودند.

علی درستکار که این روزها به جمع مجریان و برنامه سازانی پیوسته 
که در شبکه نمایش خانگی فعالیت می کنند، از تجربه فضایی خارج از 
تلویزیون گفت و در عین حال بیان کرد که پیشنهادهای زیادی برای 
حضور در تلویزیون داشته اما بنا به دلایلی که عنوان کرده است هیچ 

کدام را نپذیرفته.
روزها  این  تلویزیون  از  دوری  از چند سال  بعد  که  درستکار  علی 
به  خانگی  نمایش  شبکه  در  »سپنج«  عنوان  با  برنامه ای  قالب  در 
اجرا می پردازد، در گفت وگویی با ایسنا، درباره غیبتش در طول این 
مدت و در پاسخ به اینکه آیا در طول مدتی که از تلویزیون دور بوده 
پیشنهادهایی هم از سوی سازندگان به وی شده است؟ یادآور شد: 
یکی ـ دو سال که ممنوعیت قطعی داشتم و طبیعتا پیشنهادی هم 
نبوده اما بعد از آن پیشنهادهایی می شده و البته حین ممنوعیت هم 
پیشنهادهایی از سوی دوستان داشتم که نمی دانستند در ممنوعیت 
هستنم. می دانستم که مکاتبه رسمی برای ممنوعیتم شده بود و نامه 
را هم ناخواسته دیده بودم. ولی پیشنهادهایی داشتم و حتی پیش از 
ایام رمضان هم پیشنهادهایی در تلویزیون داشتم که از سطوح مختلف 

بود اما نپذیرفتم.
چه چیزی تغییر کرده که دنبالم آمدند؟

از سوی تلویزیون  درستکار درباره علت نپذیرفتن پیشنهاداتی که 
داشته توضیح داد: احساسم این بود که من تغییری نکردم، دوستان 
هم که تغییری نکردند نمی دانم که چه چیزی تغییر کرده که دنبالم 
آمدند و این سوال بزرگی بود که برایم پیش آمد. بعد از آن هم این سوال 
بزرگتر پیش آمد که من اگر خواستنی بودم، چطور یک زمان ناخواستنی 
شدم؟ چون هیچکدام از این مولفه ها برایم روشن نشده بود و همچنین 
مولفه های دیگر که گفته نشده بود اما برایم روشن بود، نتیجه ای که 
برای خودم می گرفتم این بود که دعوت تلویزیون را نپذیرم؛ ضمن اینکه 

از لطف همه دوستانی که مبدع و در مسیر این دعوت ها بوده اند تشکر 
کرده ام و البته برخی جاها هم عصبانیت کرده ام اما اشکالی ندارد و 

پشیمان نیستم.
ماجرای »سپنج« و شبکه نمایش خانگی

از  و فاصله اش  نمایش خانگی  او درباره ی حضورش در شبکه 
تلویزیون اینچنین می گوید: تلویزیون که به هر حال چنین شد 
که دیگر نشود. بعد از آن پیشنهادهای زیادی داشتم و  ایده های 
مختلفی هم برای خودم بود و ایده هایی هم از سوی دیگران می آمد. 
تلاقی این دوری، صفحه اینستاگرام من بود که برآمد و آن هم از 
سوی من نبود و ایده صافی بود و جوشید و چنین شد. استقبالی 
که از آن صفحه و محتوای آن شد آن هم خیلی برای من چشمگیر 
و عزیز بود و سوال بود که چطور این محتوا اینقدر خاطرخواه دارد 
و این ذهن و فکر من را درگیر کرده بود و همین طور می چرخیدیم 
و می چرخیدیم و همچنان هم پیشنهادهایی از سوی شناسان و 
ناشناسان می آمد تا این اخیر که دوستان فیلیمو به واسطه ای این 
پیشنهاد را دادند که برای رمضان و محرم خدمتی بکنیم. بعد از 
همفکری ها »سپنج« به میان آمد که به معنای موقت و عاریه است 
ولی عمدتا ما همین نام را انتخاب کرده ایم که کنایه ای از دنیای 
گذراست. به این فضا رفتیم که در خدمت مجریان سن و سال 
گذشته از مردان و زنان کشور که البته اندیشه ورز هستند برویم 
و بپرسیم و بجوییم آیا واقعا اینکه همه ما خودمان را صرف سکه و 
سفره و نان و آب و لباس و زلف و چشم و ابرو و لب و بینی و فک 
و این چیزها می کنیم، آیا چیزی فراتر از این هم وجود دارد که آدمی 

بخواهد خودش را صرف آن کند یا نه فقط همین است.
وی درباره تفاوت برنامه »سپنج« با آن چه که در تلویزیون به روی 
آنتن می رفت، عنوان کرد: در اینترنت برنامه داشتن با آن چیزی که در 

تلویزیون یا رادیو وجود دارد طعم متفاوت و اقتضائات خودش را دارد 
و از این جهت حتما باید متفاوت باشد. از نظر محتوا هم ریتم ارائه 
و اجرا باید تفاوت هایی داشته باشد. ولی محور و بنیه همان اندیشه 
است. ما در تلویزیون هم محور برنامه مان تفکر در دین یا آموزه های 
اسلامی و دینی بود. توصیه می کنم که مخاطب برنامه »سپنج« را در 
خلوت ببیند به این دلیل که مخاطبان خود را در قاب برنامه و حضور 
در صحنه پیدا کنند و در آن شرایط یک اتفاق در جان و روح ما می افتد 
که در غیر از آن نمی افتد یا عملا نمی افتد و وقت و پولی که داده ایم 

شاید ثمره کاملی ندهد.
دگرگونی این تجربه خوشمزه است

این مجری و کارشناس در بخش دیگری از گفت وگوی خود درباره ی 
تجربه حضورش در شبکه نمایش خانگی بیان کرد: دگرگونی این تجربه 
خوشمزه است؛ اینکه به هر حال تجربه نویی داشته باشیم اینکه هزار 
بار نوشته باشیم اگر با یک خودنویس دیگر بنویسیم تجربه نویی است 
و تفاوت هایی میان دو افزار مختلف وجود دارد. اینکه یک عمر جلوی 
دوربین و میکروفن تلویزیون و رادیو حرف زدیم و حالا در فرم دیگر و 
برای گروه دیگری از مخاطبان جامعه با طرز دیگری، طبعا جذابیت 
و هیجانی دارد و به علاوه اینکه مراقبت های دیگری قطعا لازم دارد. 
محاسبات طور دیگری است؛ محصول باید حتما طعم دیگری باشد. 
گاهی به دوستان حرفه ای عرض می کنم نه هر تهیه کننده، نه هر مجری 
و نه هر برنامه ساز و عوامل عزیزی که در تلویزیون بوده اند، لزوما در 
فضای اینترنتی موفق خواهند بود و نه معکوس آن. به هر حال هر 

رسانه ای و هر فضایی اقتضائات خودش را دارد.
او در پایان توصیه کرد: خیلی وقت ها باید خیلی کارها را  نکرد همیشه 
به اینکه چکار کنیم فکر نکنیم گاهی فکر کنیم که خیلی از کارها را نکنیم. 

از بزرگمان تا کوچکمان مشمول این خطاب هستیم.

رضا داودنژاد در خانه ابدی آرام گرفت

آخرین سکانس بازیگر جوان در خانه سینما
پیکر رضا داودنژاد، بازیگر ۴۳ ساله سینما و تلویزیون در جوار مزار مادربزرگش، احترام سادات حبیبیان به خاک سپرده شد.

صحبت های یک مجری درباره ممنوعیت کار در تلویزیون و دعوت دوباره

آیین 
خاکسپاری در 

قطعه هنرمندان 
6 روز پس از 

درگذشت رضا 
داودنژاد و در 

سکوت صبورانه 
و سنگین 

خانواده داودنژاد 
برپا شد و این 

هنرمند در خانه 
ابدی خود در 

کنار احترام 
سادات حبیبیان 

آرام گرفت

بازیگر نقش سیروس قایقران در فیلم »پرویز خان« گفت: برای این 
نقش ۱۷ کیلو کم کردم. کار مهم پرویز دهداری دادن اصالت نه به آدم ها 
که به مجموعه بوده است؛ این که اصالت از روی فرد برداشته و به مجموعه 

داده شود.
روزبه رئوفی، بازیگر نقش سیروس قایقران در فیلم سینمایی »پرویز 
خان« ساخته علی ثقفی، در گفت وگو با ایلنا، اظهار کرد: زمانی که با من 
تماس گرفتند و نقش را پیشنهاد دادند فیلمنامه را خواندم و از آن بسیار 
خوشم آمد. چون سیروس قایقران را هم می شناختم از این کار و نقش 
استقبال کردم. پس از آن جلسه ای با آقای ثقفی )کارگردان( داشتیم و متن 

را خواندیم و اتود زدیم و همکاری مان شروع شد.
رئوفی ادامه داد: بعد از این که شروع به کار کردیم سختی های نقش 
خودش را نشان داد. من پیش از این فوتبال بازی نکرده بودم و چیزی 
حدود ۱۷ کیلو اضافه وزن داشتم. علاوه بر این حضور و پست بازی قایقران 
در تیم ملی خاص بود و به عنوان هافبک وسط بازی متفاوتی داشت. یک 
مربی فوتبال به نام آقای ایمان وند داشتیم که در این پروسه بسیار کمک 

کردند تا به وزن ایده آل و بازی درست برسم.
مختصات  قایقران  مرحوم  که  این  ضمن  افزود:  سینما  بازیگر  این 
شخصیتی متفاوتی داشت که برای رسیدن به آن چندبار به بندانزلی رفتم و 
با دوستانش صحبت کردم تا به جزئیاتی برسم و چند کتاب بود که خواندم 
و در اینترنت سرچ کردم و اطلاعات را برای خودم دسته بندی می کردم و با 

مشورت با آقای سرحدی تلاش کردیم که خطی طراحی کنیم و پیش تولید 
به این منوال طی شد. درنهایت هم برایم روند دلچسبی بود چون خیلی 

چیزها یاد گرفتم.
وی درباره زمانی که برای کاهش وزن و رسیدن به وزن مناسب برای 
نقش سیروس قایقران صرف کرده است، بیان کرد: این کار ۲۴ روز طول 
کشید. مربی برای ما هفته ای سه جلسه فوتبال گذاشته بود که بعضی 
روزها دو نوبت بود و چون صرف این فوتبال ها امکان کاهش وزن نبود 
خودم هم به صورت مجزا تمرین و برنامه برای کاهش وزن داشتم. رژیم 
سختی گرفتم که البته اذیت کننده بود و ریزش شدید مو گرفتم و صورتم 

هم تغییراتی کرد.
رئوفی تصریح کرد: گریم من سنگین بود و روزی حدود سه ساعت و نیم 
زمان می برد چون فرموهای قایقران ریز بود و درست کردن آن زمان می برد. 

بچه های گریم دو نفره روی سرم کار می کردند.
این بازیگر در پاسخ به این پرسش که بازی در نقش یک شخصیت 
حقیقی را دچار چه سختی ها و ظرافت هایی می بیند، خاطرنشان کرد: پیش 
از این تجربه بازی در نقش کاراکتر واقعی را داشتم اما به نظرم )برای 
بازیگری خودم( این که نقش مابه ازای واقعی نداشته باشد بهتر است چرا 
که بیشتر می توانم از تخیلم استفاده کنم. ولی در مورد مرحوم قایقران این 
بازی بسیار سخت بود چرا که هم بسیار سرشناس بود و هم این که تعصب 
بسیار زیادی روی اوست و ذره ای بالا و پایین شدن می توانست و می تواند 

که این نقد را رقم بزند که این کاراکتر آنی که باید بوده باشد، نیست.
وی افزود: ضمن این که انزلی چی ها بسیار در مورد این کاراکتر وسواس 
و تعصب دارند و این کار را سخت تر هم می کند. به همین دلیل چالش 
این نقش زیاد بود چرا که هرچقدر هم که درباره کاراکتر بخوانی و بدانی 

بازم هم چیزهایی را باید بسازی و کامل نمی توانی شخصیت را بشناسی.
رئوفی تاکید کرد: البته آقای ثقفی روی تک تک کاراکترها و فیلمنامه اش 
مسلط بود و من هر سوالی که داشتم را وقت می گذاشتند و به جواب 

می رساندند.
بازیگر نقش سیروس قایقران در پاسخ به این سوال که این شخصیت 
این را دائم  انزلی می رفتم  به  اوایل که  را چگونه شناخته است، گفت: 
می شنیدم که قایقران علی وار زندگی می کرد و بسیار با معرفت بود و از 
خود گذشتگی زیادی برای مردم و بچه محل هایش داشت. این خصوصیات 
وقتی در مورد کسی گفته می شود انگار پای آن آدم از زمین فاصله می گیرد 
و به آسمان می رود و از انسان های عادی دور و اسطوره می شود اما به 
جدیت می توانم بگویم که سیروس قایقران یک انسان معمولی با اخلاق 

معمولی بود.
وی ادامه داد: او رفیق باز و با معرفت بود. او یک آدم معمولی مانند 
همه ما بود. البته که در منطقه خودش بسیار محبوب بود و روی دست 
می بردنش و نکته اینجاست که این روی دست بردن باعث نشد که هرگز 

خودش را گم کند.

روزبه رئوفی:
وس قایقران ۱۷ کیلو وزن کم کردم برای نقش سیر


